
 

 

Muistio jätevesiteemaryhmän kokouksesta 

Aika: 7.10.2015 klo 11.30-13.30 

Paikka: Someron kaupungintalo, Joensuuntie 20, hallituksen huone 

Paikalla: 

Seppo Oksanen, Someron vesiensuojeluyhdistys 

Timo Klemelä, Someron kaupunki 
Sinikka Koponen-Laiho, Paimion kaupunki 
Anna Tuominen, Paimionjoki-yhdistys 
Päivi Joki-Heiskala, Paimionjoki-yhdistys 
 

Muut ryhmään ilmoittautuneet: 

Jaana Röytiö, Paimion kaupunki 

Jonna Hostikka, Kosken Tl kunta 

Renja Rasimus, Kosken Tl kunta, etäjäsen 

Satu Juntunen, Varsinais-Suomen Jokivarsikumppanit ry, etäjäsen 

1. Kokous avaus. Kokous aloitettiin klo 11.30. 
 

2. Esittelykierros 
 

3. Visio, tavoitteet ja toimet 2011-2015 toimenpideohjelmassa. 
Päivi Joki-Heiskala esitteli edellisen toimikauden visioita ja tavoitteita sekä tavoitteisiin tähtääviä 
toimia. 

4. Keskusteltiin yhteisesti tulevalle kaudelle tarvittavista toimista. Muistio keskusteluista on liitteenä. 
 

5. Seuraava kokous pidetään 2.2.2016 klo 12-14 Paimion kaupungintalolla. 
 

6. Kokouksen päätös. Kokous päätettiin klo 13.30. 
 

Muistion kokosi Päivi Joki-Heiskala 

 

  



Liite 

YHDESSÄ MIETITTYJÄ VISIOITA/TAVOITTEITA 

1. Käsittelemätöntä jätevettä ei enää valu vesistöön edes tulvahuippujen aikana 
2. Viemäröimättömille ranta-alueille on rakennettu viemäri 
3. Alueilla, joihin ei ole tulossa viemäriverkostoa, on kompostikäymälöitä tai muita vedettömiä 

käymäläratkaisuja 
4. Rakennussuunnittelijoilla on ”työkalupakissaan” tietoa myös kompostikäymälöiden suunnittelusta 

ja rakentamisesta 
5. Talojen suunnittelijat osaavat piirtää talon, jossa on kompostikäymäläratkaisu 

 

RYHMÄN YHTEISIÄ AJATUKSIA 

1. Kuntia panostetaan rakentamaan ja laajentamaan viemäriverkostoja 
2. Käytetään uusia hulevesien käsittelymenetelmiä etenkin uusilla, suunniteltavilla alueilla 
3. Huomioidaan kaavassa uudenlaiset hulevesien käsittelymenetelmät 
4. Pyritään saamaan kuntien rakennus- ja ympäristövalvonnasta ja neuvonnasta vastaavien 

viranhaltijoitten ”retkeilyohjelmaksi” vaihtoehtoiset käymäläratkaisut  
5. Kompostikäymälöiden ja vähävetisten käymälöiden edistämisessä tärkeää: mitä normaalimpia ne 

olisivat, sitä helpommin niitä voitaisiin haluta itselleen 
6. Edistetään kaksivesijärjestelmää 
7. Selvitetään kuntakohtaisesti, miten tavoitteet ovat toteutuneet (kuinka monta uutta kiinteistöä on 

liitetty keskitettyihin järjestelmiin). Sinikka lupasi kysellä Paimion tilanteesta. Koskella kunta on 
ottanut vahvan roolin rakentamisessa. Somerolla ei ole rakennettu mitään tänä aikana. 

 

 

 

 

 

 

 


